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Styrelsen 
Styrelsen som valdes på årsmöte den 7 mars 2023 har bestått av 7 ordinarie 
ledamöter och 2 suppleanter: 
 
Björn Abelsson, vald på 1 år, ordförande  
Ingrid Wallin, vald på 2 år 2022, sekreterare 
Lars Festers, vald på 2 år 2022 
Birger Hjörleifsson, vald på 2 år 2023, kassör 
Ylva Eriksson, vald på 2 år 2023 
Lena Strand, vald på 2 år 2023 
Anneli Åslund, vald på 2 år 2023 
Johanna Öhman, suppleant  
Peter Sjölund, suppleant 
Fältbiologerna har även detta år varit utan representant. 
Styrelsen har under verksamhetsåret hållit 10 protokollförda styrelsemöten. (2022-01-24, 2023-
02-21, 2023-03-28, 2023-04-25, 2023-05-23, 2023-06-21, 2023-08-24, 2023-11-07, 2023-12-
07).  
Revisorer har varit Jan Bengtson och Per Helttunen. Revisorssuppleanter har varit Jan-Olof 
Tedebrand och Hans Erik Olsson. 
Valberedning har varit Jan Bengtson och Jan-Olof Tedebrand.  
Kretsen hade 2022 1780 medlemmar, en minskning med 23 medlemmar sedan 2022. 
I Länsförbundet Västernorrland har kretsen representerats av Björn Abelsson och Ylva 
Eriksson. 
I Medelpads kustvattenråd, en del av Västernorrlands vattenmyndighet, har kretsen 
representerats av Björn Abelsson. Lars Fersters har representerat föreningen i Ljungans 
vattenråd 
I kommunens och Naturskyddsföreningens Naturskyddsfond representeras kretsen av Jan-Olof 
Tedebrand och Björn Abelsson. Under 2023 har fonden avvecklats. 
I kommunens Natur- och friluftsråd representeras kretsen av någon styrelsemedlem vid 
träffarna. 
Program kommer ut på vår hemsida (http://sundsvallange.naturskyddsforeningen.se), vår 
facebooksida (https://www.facebook.com/NaturskyddsforeningenSundsvallAnge), via e-post och 
ibland via Natur- och friluftsrådet. 
Kretsens hemsida uppdaterades under året av Lisbeth Jakobsson. 
Studiefrämjandet är Naturskyddsföreningens studieförbund. Alla föredrag och utflykter sker i 
samarbete med Studiefrämjandet. 

Skrivelser 
Bland våra yttranden under året kan nämnas 
• Ansökan om utökning av Mjällådalens naturreservat, vilken vi ställde oss positiva till. 
• Reparationer och delvis ny kraftledning Ånge – Det nya förslaget följer huvudsakligen den 

befintliga sträckningen. Styrelsen har inga invändningar mot förslaget. 
• Ny damm i Matfors – Styrelsen anser att man borde se över miljöaspekterna, så att man 

ordnar fiskvandring i dammen och bevarar skönhetsspillet, s.k. spegeldammar 
• E4 i Nolby, dagvattenåtgärder –Kommunen har förelagt Trafikverket att vidta 

kompletterande åtgärder för att minska riskerna för påverkan av vattentäkten i Nolby. Vi 
svarar att vi tycker att de föreslagna åtgärderna verkar rimliga. 
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• Vindpark Spångberget 
• Vindpark Långåsen  
• Vindpark Marktjärn. Vår inställning är att vi är positiva till vindkraft, men att lokalisering av 

vindkraftverk bör föregås av överväganden i kommunens översiktsplanering om var i 
kommunen det kan vara rimligt att bygga vindkraftverk. Vindkraft bör inte byggas i områden 
som inte finns utpekade i kommunens översiktsplan.  

• Rivning av kraftverk Torrsjö – vi samtycker till detta. 
• Trafikverkets nya utredning om E14 - Naturskyddsföreningen anser att hela projektet är 

onödigt, eftersom det inte förbättrar trygghet och trafikmiljö i Sundsvall. 
 

Vi har synts och hörts i media flera gånger under året. 
 
Aktiviteter under året 
Några av de större frågor vi har arbetat med under året redovisas nedan litet mer utförligt. 
Föreningen har även genomfört en lång rad mindre aktiviteter. Årsmötet genomfördes den 7 
mars, och under året har bland annat nedanstående aktiviteter genomförts.  
Hittaut 
Naturskyddsföreningen är med och sponsrar Sundsvalls Orienteringsklubbs projekt Hittaut. Vi 
ser Hittaut som ett viktigt sätt att locka ut fler människor i naturen. Vi kan även påverka valet av 
kontrollpunkter för att få kontrollpunkter där det finns intressanta naturupplevelser, som man via 
QR-kod kan få information om. Genom Hittaut får även fler människor ett orienteringskunnande 
som gör att de kan få tryggare upplevelser av sina besök i naturen. 
Samarbete med Naturum Borgsjö 
Flera av våra aktiviteter har genomförts i samarbete med Naturum Borgsjö. Genom detta 
samarbete kan vi bli bättre på att erbjuda våra medlemmar naturupplevelser i den västra delen 
av Medelpad. Många av länets mest intressanta naturvärden finns i Ånge kommun. 
Strandleden  
Strandleden är ett LONA-projekt mellan Kvissleby och Njurundabommen, som pågått 2022 och 
2023 och som fortsätter en bit in på nästa år. Lena Eriksson håller i projektet. Vi har röjt vissa 
delar och inventerat bäver och utterhyddor. Rastplatsen på leden är rensad och iordningställd. 
En av slänterna vid Dingersjö är nu iordningsställd av Trafikverket, som också bidragit med 30 
kg ängsfrö, vilket nu är utsått. Efter 2 år förväntas man kunna se en ängsslänt vid den nya 
vägen. Utställningen ”Klimatsalongen” har varit uppsatt längs leden.Skrakholkar och vanliga 
fågelholkar har satts upp i samarbete med Nivrenaskolan. Arbetet med leden pågår. 
Projekt Stödesjön 
Den planerade fågelplattformen ligger på Ön i Stödesjöns delta. SCA, som äger den aktuella 
marken, ställer sig positiv till att använda marken på ön för att bygga en fågelplattform, 
c:a 5x5 m med tak, handikappanpassad. Fågelplattformen avses att likna den som finns vid 
Selångersfjärden.  
Vi måste begära dispens från strandskyddet och därefter begära bygglov och sen ha fortsatt 
kommunikation med SCA och utlägg på entreprenad. Vi kommer sedan att tillsammans med 
Leader plus göra en projektplan. 5 år kan vara en rimlig tidsuppskattning innan en fågelplattform 
står färdig. Vi har påbörjat en ansökan om strandskyddsdispens. 
Vi kommer att söka ekonomiskt stöd via Leader plus. För att få stöd från Leader krävs 
samarbete från minst två av tre aktörer – en ideell, en privat och en offentlig sektor. För vår del 
skulle det kunna vara Birdlife, som tillsammans med oss utgör den ideella delen och ett företag 
eller Sundsvalls kommun. ”Projekt Stödesjön/Viknäset”, Birdlife och föreningen Treklövern i 
Roggafors är positiv till projektet.  
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• Möte med SCA 20 februari - Lisbeth och Lars var med på mötet.  
• Årsmötet 7 mars – genomfördes med 11 deltagare.  
• Djurspårning Stöde 11 mars - genomfördes med 4 deltagare, där man under en givande 

naturvandring såg spår av räv och hare. 
• Världens längsta blomsteräng 16 mars, Kyrkans hus – 25 st lyssnade på föreläsningen om 

Naturskyddsföreningens projekt ”Världens längsta blomsteräng”, vilket handlar om hur man 
kan få hjälp och råd angående skötsel av ängar.  

• Hur mår laxen i Ljungan? - 30 mars Opalen Kvissleby, Mattias Olsson från Länsstyrelsens 
enhet för miljöutredningar och fiske berättade om smoltfällor, fiskhälsan och om hur älven 
mår. Ett samarrangemang av LONA-projektet och Naturskyddsföreningen m fl. 

• Inventering av skyddsvärd skog - 27 april kl 19 Kyrkans Hus– Information om vilka skogar 
som är värda att skydda. 

• Klädbytardag 29 april Tornhuset, Köpmangatan 19. 
• Föredrag om utter 2 maj, Opalen, Kvissleby. 10-15 personer deltog, 
• Gulsippeutflykt, 14 maj Birstaberget tillsammans med Medelpads Botaniska förening. 
• Länsstämma 14 maj – Höga kusten, Björn Abelsson, Jan Bengtsson och Lisbeth Jakobsson 

deltog från Sundsvall-Ånge-kretsen, totalt ca 20 personer. Britta Wessinger, tidigare kassör, 
valdes till ny länsordförande. 

• Plantbytardag, 20 maj Opalen Kvissleby, ordnades av ”Omställning Njurunda”. Mycket folk 
som bytte, köpte och sålde plantor. Vi bidrog med att berätta om bin. 

• Möte med Naturskyddsföreningen Östersund om luftföroreningar 23 maj. Björn deltog 
och berättat om vad man gjort kring luftföroreningar i Sundsvall.  

• Workshop i Ånge kring Ljungan, 25 maj Folkets hus, Naturskyddsföreningen deltog i ett 
forskarprojekt kring vattenkraftens inverkan på Ljungan tillsammans med Lovisa Kuehnle, 
som forskar kring ämnet.  

• Promenad i Arboretum 28 maj, vid södra änden av Sidsjön, tillsammans med botanikerna. 
Hans Asplund, skogvaktare på kommunen berättade om den upprustning som pågår. 

• Fågelutflykt till Stöde 3 juni. tillsammans med Birdlife, Ingemar Marklund pekade ut SCA:s 
mark ute på ön, där en fågelplattform är tänkt att byggas. 

• Utflykt till fäbod i Ånge 11 juni, fäbodbruket i Kulla Fäbod. 
• Riksstämma 17- 18 juni, Västerås - Sundsvall-Ånge-kretsen deltog med ordföranden. 

Riksstämman hade 170 ombud och ungefär lika många övriga deltagare. Valberedningens 
förslag till ny styrelse gick efter diskussion igenom i sin helhet. Vår nya ordförande, som 
valdes med stor majoritet heter nu Beatrice Rindevall. Måndagen den 19 juni var hennes 
första arbetsdag som ordförande. Johanna avtackades efter 9 år som ordförande. 66 
motioner. En viktig motion handlade om att nomineringar måste lämnas in före bestämt 
datum. En annan rörde utseende av nomineringskommitté, som ska ta fram förslag till 
valberedning. För övriga motioner hänvisas till protokoll från stämman.  

• Vilda blommornas dag 18 juni tillsammans med MBF. Roggafors och Alnö 
• Naturbetesmarker i Järkvissle 25 juni.  
• Fältgentiana 2 juli Oxvallen, tillsammans med MBF. 
• Exkursion Hornslandet 16 juli tillsammans med MBF. 
• Artrika vägkanter 22 juli Naturum Borgsjö. 
• Bioblitz Bönhamn 19 augusti – Länsstyrelsen hade inbjudit till att hjälpa till att inventera så 

många arter som möjligt. Louise Bergqvist håller i detta. 
• Bäversafari i Roggafors 27 augusti. Ett tiotal personer deltog under bäversafarin. 

Flodpärlmusslorna var dessvärre omöjliga att få syn på p.g.a. det höga vattenståndet. 
• Klimatsalong 2023, 9 sept, vid DIngersjö vid strandleden. Detta arrangemang genomfördes 

för tredje året i Sundsvall. Tove Gulliksson är ansvarig.  
• Klimatkonferens i Östersund, 13 sept – Anneli och Lena deltog.  
• Klimatmanifestation 15-22 september, ordnades av Fridays for future, Lars deltog.  
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• Besök på KRAV-gård 7 oktober – en deltagare. 
• Mångfaldsparken i Galtström, 24 okt – Björn deltog. Syftet med parken är att visa upp 

olika skogsbruksmetoder och olika skogstyper och visa på hur man på ett bra sätt kan 
skydda goda naturvärden, så att gränsen mellan produktionsskog och skyddsskog 
minimeras. 

Natursnokarna 
Våra ledare för Natursnokarna har inte hållit några träffar under 2023. Vi har tre snokledare, 
men det har varit svårt att få barn och föräldrar till träffarna, inte minst på grund av pandemin. Vi 
måste bli bättre på att föra ut information om Natursnokarna i samband med övriga 
arrangemang som vi genomför. Inte minst borde träffarna på Barnbiblioteket kunna fungera som 
reklam för Natursnokarna. Natursnokarna har en egen facebooksida, 
https://www.facebook.com/natursnokarnasundsvall. 
 
Miljövänliga veckan 
Miljövänliga veckan har engagerat medlemmar runtom i landet i över 30 år. Genom en 
gemensam kraftsamling har Miljövänliga veckan lyckats öka både utbudet och konsumtionen av 
ekologiska varor som kaffe, bananer, bröd, textilier och hygienprdukter. Vi har även 
uppmärksammat vikten av att återanvända det vi redan har. Under 2022 och 2023 uppmanar 
Miljövänliga veckan till att byta till ekofrukost. 2023 fokuserar vi extra på ekologisk ost. 
Vår medverkan i detta projekt har minskat de senaste åren. Vi skulle behöva någon som vill 
driva detta kommande år. 

Ekonomi 
Föreningens ekonomi är god, till stor del beroende på små utgifter. Årets resultat är minus 
1453 kr, vilket speglar att vi inte lyckats genomföra allt vi planerat under året. Föreningen har 
114 000 kr i eget kapital. 

Årsredovisningen 2023 medföljer som separat bilaga.  
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